

Board's Elections of IRAHSSE 2021

Élections de la Direction de l'AIRDHSS 2021

Dr Denise Bentrovato

Researcher and Extraordinary Lecturer in History Education &
Co-director of the African Association for History Education (AHE-Afrika)
Department of Humanities Education, Faculty of Education
University of Pretoria, South Africa
denise.bentrovato@up.ac.za
denise.bentrovato@gmail.com



CV

ENGLISH

Denise Bentrovato, born in Italy in 1983, is co-director of the African Association for History Education and a researcher and extraordinary lecturer in History Education in the Department of Humanities Education at the University of Pretoria. She is also affiliated to the History Department at the University of Leuven and the Department of History and Social Sciences at the Institut Supérieur Pédagogique de Goma in Eastern DR Congo. Her research experience, spanning nearly two decades, combines interests in history education, memory politics, and identity and citizenship formation, and focuses on (post-)colonial and (post-)conflict societies in Africa. Her research, largely based on fieldwork, covers such varied cases as Rwanda, Burundi, DR Congo, South Sudan, South Africa, Zimbabwe, Liberia and Sierra Leone. Throughout her career, she has worked both in academia and for international organisations and NGOs in Europe and Africa, including UNESCO. Dr Bentrovato holds a Ph.D. in International and Political History from the Netherlands and an M.A. in Conflict Resolution from the UK.

FRANÇAIS

Denise Bentrovato, née en Italie en 1983, est co-directrice de l'Association africaine pour l'enseignement de l'histoire et chercheuse et maître de conférences extraordinaire au département d'enseignement des sciences humaines de l'Université de Pretoria. Elle est également affiliée au département d'histoire de l'Université de Louvain et au département d'histoire et de sciences sociales de l'Institut Supérieur Pédagogique de Goma, dans l'est de la RD Congo. Son expérience de recherche, qui s'étend sur près de deux décennies, combine un intérêt pour l'enseignement de l'histoire, la politique de la mémoire et la formation de l'identité et la citoyenneté, et se concentre sur les sociétés (post)coloniales et (post)conflituelles en Afrique. Ses recherches, largement basées sur le travail de terrain, couvrent des cas aussi variés que le Rwanda, le Burundi, la RD Congo, le Sud Soudan, l'Afrique du Sud, le Zimbabwe, le Liberia et la Sierra Leone. Tout au long de sa carrière, elle a travaillé à la fois dans le milieu universitaire et pour des organisations internationales et des ONG en Europe et en Afrique, notamment l'UNESCO. Mme Bentrovato est titulaire d'un doctorat en histoire internationale et politique (Pays-Bas) et d'une maîtrise en résolution de conflits (Royaume-Uni).

3 Main publications / Publications principales

- D. Bentrovato & J. Wassermann (2021). *Teaching African History in Schools: Experiences and Perspectives from Africa and Beyond* (Rotterdam: Brill | Sense).
- D. Bentrovato, K. Korostelina & M. Schulze (eds.) (2016). *History Can Bite: History Education in Divided and Postwar Societies* (Göttingen: V&R Unipress).
- D. Bentrovato (2015). *Narrating and Teaching the Nation: The Politics of Education in Pre- and Post-Genocide Rwanda* (Göttingen: V&R Unipress).

Application / Lettre de candidature

ENGLISH

I would hereby like to submit my application for the upcoming elections of the IRAHSSE Board for the 2022-2024 term. My commitment would be to continue promoting enhanced exchanges and new partnerships,

especially with colleagues in parts of the world that are not yet (well) represented in IRAHSSE. I would also be determined to continue strengthening IRAHSSE's role as a platform for the sharing and dissemination of its members' work as well as a facilitator of collaborative and transdisciplinary projects. I think these should be key priorities going forward in order to ensure that IRAHSSE remains relevant and attractive to its existing members and entices new colleagues to join. Overall, as a (relatively) young academic who has been an active member of IRAHSSE almost from its inception, I believe it would be very important for the association's Board to continue including members from different generations and walks of life in order for it to well represent its constituencies and facilitate the development of fresh ideas. If re-elected, I would be very honoured to be one of our association's young representatives.

FRANÇAIS

Par la présente, je souhaite déposer ma candidature aux prochaines élections de la Direction de l'AIRDHSS pour le mandat 2022-2024. Mon engagement serait de continuer à promouvoir des échanges renforcés et de nouveaux partenariats, notamment avec des collègues de régions du monde qui ne sont pas encore (bien) représentées au sein de l'AIRDHSS. Je serais également déterminée à continuer à renforcer le rôle de l'AIRDHSS en tant que plateforme de partage et de diffusion des travaux de ses membres, ainsi qu'en tant que facilitateur de projets collaboratifs et transdisciplinaires. Je pense qu'il s'agit là de priorités essentielles pour l'avenir, afin de garantir que l'AIRDHSS reste pertinente et attrayante pour ses membres actuels et futurs. Dans l'ensemble, en tant que chercheuse (relativement) jeune qui a été un membre actif de l'AIRDHSS presque depuis sa création, je pense qu'il serait très important que la Direction de l'association continue à comprendre des collègues appartenant à des générations et des milieux différents afin de bien représenter ses membres et de faciliter le développement d'idées nouvelles. Si réélue, je serais très honorée d'être l'un des jeunes représentants de notre association.

Amsterdam, 19/08/2021

